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§ 11.  Motion om ett kommunalt föreningsbidrag till nationella 
minoriteter, KS 2019/748 

Dnr 1.6-447/2019 

Äldrenämndens beslut 

1. Äldrenämnden godkänner förvaltningens tjänsteutlåtande 

som svar på remissen och överlämnar det till 

kommunstyrelsen. 

2. Äldrenämnden beslutar om omedelbar justering.  

 

Ärendet 

Äldreförvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande 

daterat 2019-09-30 

 

I motionen av Sissela Nordling Blanco (Fi) lyfts fram att staden 

bör slå vakt om de nationella minoriteternas rättigheter genom att 

stödja den ideella verksamheten. Det beskrivs att staden har 

föreningsbidrag som går att söka men att dessa inte är särskilt 

anpassade för att stödja nationella minoriteters ordinarie 

verksamhet där höga lokalkostnader är ett problem. Motionären 

föreslå att ett föreningsbidrag införs för att stödja de nationella 

minoriteternas lokala föreningar/avdelningar.  

Äldrenämnden kan bevilja bidrag till ideella organisationer som 

bedriver stadsövergripande aktiviteter för äldre. Nationella 

minoriteter är en kategori i bidragsgivningen. Beräkningen av 

bidraget utgår från antalet medlemmar över 65 år. Bidraget ska 

omfatta kostnader som är direkt kopplade till verksamheten såsom 

lokal- och personalkostnader och kostnader i samband med 

aktiviteter. Bidrag kan även ges inom ramen för 

förvaltningsområden för nationella minoriteter. 

Äldreförvaltningen anser att de nationella minoriteternas lokala 

föreningar stöds inom ramen för äldrenämndens befintliga 

bidragsgivning. 

 

Förslag till beslut 

Ordföranden Erik Slottner (KD) föreslog att nämnden skulle 

besluta i enlighet med förvaltningens förslag. 

 

Beslutsgång 

Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag. 

 

Särskilt uttalande 

Vice ordföranden Mirja Räihä m.fl. (S) och ledamoten Robert 

Mjörnberg m.fl. (V) anmälde ett gemensamt särskilt uttalande 

enligt följande: 
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Som motionären anför är höga lokalkostnader ett allvarligt problem 

som försvårar föreningars förutsättningar, särskilt i en stad som 

Stockholm där även bristen på lämpliga lokaler för mindre 

föreningar är stor. Att kontinuerligt utvärdera stadens samverkan 

med stadens minoriteter och arbetssätt för att de nationella 

minoriteterna ska ha rätt att ta del av sina lagstadgade rättigheter 

och möjligheter att utöva dessa är viktigt. 

Vi anser att en viss grundfinansiering för att täcka exempelvis 

lokalhyra vore rimligt, men att det först behöver klargöras hur 

medel betalas ut från de nationella minoriteternas riksorganisationer 

som erhåller statsbidrag, till deras respektive lokala föreningar.  
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§ 12.  Svar på skrivelse från (V) om äldrevänlig stad 

Dnr 1.6-468/2019 

Äldrenämndens beslut 

Äldrenämnden godkänner förvaltningens svar på skrivelse. 

 

Ärendet 

Äldreförvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande 

daterat 2019-09-30 

 

Stadens arbete kring åldersvänliga städer och samhällen 

inleddes 2014 i samband med äldreförvaltningens deltagande i 

EU-projektet Thematic Network Innovation for age-friendly 

environments in the European Union (AFE-INNOVNET). 

 

Under 2017 utarbetade äldreförvaltningen rapporten, ”Strategi 

för en äldrevänlig stad – underlag till program” (dnr. 3.3–

407/2017). Äldreförvaltningen träffade i december 2018 avtal 

med Stiftelsen Stockholms läns Äldrecentrum för 

genomförandet av en bedömning av stadens äldrevänlighet – en 

så kallad nollbasmätning. Uppdraget kring äldrevänlig stad 

kommer att flyttas över till kommunstyrelsen. 
 

Förslag till beslut 

Ordföranden Erik Slottner (KD) föreslog att nämnden skulle 

besluta i enlighet med förvaltningens förslag. 

 

Beslutsgång 

Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag. 
  


